
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ

KOMISE MĚSTSKÉ ČÁSTI Č. 23
Slavonín

Č. 8 / 2024 13. 08. 2024 / 17:00 hod.

I. PREZENCE

Přítomni: Háger Ivo, Ing. Kolesár Michal, Šimoníková Bohuslava, Lošťáková Emilie, Mgr. et Bc.
Hošková Šárka

Omluveni: Fišrová Marie, Mgr. Macháčková Helena, DiS, McDonald Alice Elizabeth

Z celkového počtu 8 členů se zúčastnilo 5, komise na svém jednání byla usnášeníschopná.

II. PROJEDNÁVANÉ ZÁLEŽITOSTI

1 Schválení programu schůze
Předseda komise zahájil jednání KMČ Slavonín. Schůze je usnášení schopná, přítomno 5 členů. Zápis z minulé
schůze a dnešní program byl schválen všemi přítomnými členy komise.

2 Vystoupení zástupců MPO, PČR
Na ul. Jižní se opakuje problém s nebezpečnou a rychlou jízdou řidičů. Žádáme PČR i MPO o měření rychlosti a
dodání stacionárního radaru co nejdříve. 
 
 

3 Vystoupení hostů
Schůzi v tomto letním měsíci nenavštívili žádní hosté.

4 Kontrola požadavků z minulých zápisů
Přehled požadavků z minulého zápisu
Chybějící odvodnění, chodník, parkovací zálivy před domy na ul. Jižní 70 - 88 - Předáno
Ořez keřů při výjezdu z ul. Klostermannova a Bryksova. - Předáno
Starší požadavky
Zápis č. 3/2024 ze dne 12. 03. 2024: MPO a parkování vozidel na spojnici mezi ul Jižní a Kyselovskou. -
Vyřešené
Zápis č. 3/2024 ze dne 12. 03. 2024: MPO a parkování vozidel stavební firmy na ul. Kyselovská. - V realizaci
Zápis č. 3/2024 ze dne 12. 03. 2024: Úsekové měření rychlosti na ul. Jižní. - Vyřešené
Zápis č. 3/2024 ze dne 12. 03. 2024: Parkování vozidel na ul. Machátova. - V realizaci
Zápis č. 3/2024 ze dne 12. 03. 2024: Odtokové žlaby na ul. Jižní 106 a 107. - Před uzavřením
Zápis č. 3/2024 ze dne 12. 03. 2024: Dopravní zrcadlo na ul. Slavonínská a  Arbesova. - Předáno
Zápis č. 3/2024 ze dne 12. 03. 2024: Vodní tok Nemilanky a propustek - Vyřešené
Zápis č. 3/2024 ze dne 12. 03. 2024: Propojení ul. Konrádova a Přečkova. - Před uzavřením
Zápis č. 4/2024 ze dne 09. 04. 2024: Nepořádek vytvořený lidmi bez domova. - Před uzavřením
Zápis č. 4/2024 ze dne 09. 04. 2024: Parkování vozidel na trávě - na zelené ploše. - V realizaci
Zápis č. 4/2024 ze dne 09. 04. 2024: Smrtelná nehoda cyklisty na železničním přejezdu u Hamrysu. - Před
uzavřením
Zápis č. 4/2024 ze dne 09. 04. 2024: Dopravní značení zákazu vjezdu s vyjímkou. - Předáno
Zápis č. 4/2024 ze dne 09. 04. 2024: Parkování vozidel u ZŠ na ul. Jižní. - Předáno
Zápis č. 4/2024 ze dne 09. 04. 2024: Dopravní situace na ul. Buzulucké a Bryksové. - V realizaci
Zápis č. 5/2024 ze dne 07. 05. 2024: Ul. Požárníků 17 a vznikající černá skládka. - Předáno
Zápis č. 5/2024 ze dne 07. 05. 2024: Podněty k nedostatečné vybavenosti na ul. Požárníků (veřejný rozhlas) - V
realizaci
Zápis č. 5/2024 ze dne 07. 05. 2024: Podněty k nedostatečné vybavenosti na ul. Požárníků (zničený travní
porost) - Před uzavřením



Zápis č. 5/2024 ze dne 07. 05. 2024: Meliorační vpusť u Garden parku. - Před uzavřením
Zápis č. 6/2024 ze dne 11. 06. 2024: ODÚR - žádost o umístění zrcadla na ul. Bryksova. - Předáno k doplnění	
Zápis č. 6/2024 ze dne 11. 06. 2024: Cyklostezka na ul. Jižní. - Předáno k doplnění	
Zápis č. 6/2024 ze dne 11. 06. 2024: Radar na ul. Kyselovská u cihelny. - Předáno
Zápis č. 6/2024 ze dne 11. 06. 2024: Ořez stromů a keřů u UNRY. - Předáno
Zápis č. 6/2024 ze dne 11. 06. 2024: Nepořádek u nádob na tříděný odpad u autobazaru na ul. Kyselovská. -
Předáno
Zápis č. 6/2024 ze dne 11. 06. 2024: Kaplička sv. Floriána na ul. Zolova - posečení trávy. - Předáno
Zápis č. 6/2024 ze dne 11. 06. 2024: Žlutá čára do ulice propojky mezi ul. Jižní a Kyselovskou. - Před uzavřením

5 Projednávané záležitosti
 
 
 

5.1 Letní kino 31.8.2024 ve 20 hodin.
V sobotu 31. srpna bude na fotbalovém hřišti od 20ti hodin promítán film Božská Florence. Film je dabovaný a
srdečně zveme obyvatele k návštěvě tohoto pěkného filmu, s hvězdným obsazením. Informujeme i občany
Nemilan, Nedvězí, Nových Sadů a Povelu prostřednictvím plakátů a místního rozhlasu. Informaci můžete najít
také na webu města. Zájemci si mohou vzít i vlastní deky či karimatky.
 

5.2 Podnět paní Šťavíková - parkování před domem na ul. Jižní 151/72.
Schůzka 25.7. na SMOL z podnětů paní Šťavíkové u investičního náměstka Tichého, za účasti pana Drešra,
Ing. Luňáčka a paní z kanceláře architekta. Přišla paní Šťavíková a pan Menšík. 
Historicky po vybudování hloubkové kanalizace, nebyly vjezdy k domům uvedené do původního stavu. To je
chyba. Chodník zde nikdy nebyl. V domě paní Šťavíkové si změnili vjezd za vchod. Parkují na chodníku a
pokuta je oprávněná. Je potřeba, aby si požádala město (OMAJ) o využívání tohoto prostoru k parkování
vozidla. SMOL bude jednat s Krajským úřadem o odvodnění komunikace. Ing. Luňáček zadá v roce 2025 studii
na chodníky kanceláři architekta (KA). KA prověří, zda se vlezou parkovací zálivy, chodník, odvodnění.
Minimální šířka chodníku je 1,5 metru. Povinností vlastníka komunikací (KÚ) je zajistit odvodnění.

5.3 Stanovisko komise ke koupi pozemků do vlastnictví SMOL.
Žádost o stanovisko ke koupi 8/9 pozemku parc. číslo 812/28 ve vlastnictví pana Křižanoviče. Jedná se o
výměru 3.162 m2 viz příloha. Na předmětném pozemku se nachází zeleň. KMČ nemá námitek koupit pozemek,
pokud to bude pro město výhodné. 
 

5.4 Podněty k nedostatečné vybavenosti na ul. Požárníků (veřejný rozhlas)
Občan Bíza opakovaně žádá o vyřešení umístění veřejného rozhlasu tak, aby ho slyšel na ul. Požárníků 17.
Nedaleko se postavilo několik rodinných domků, kteří ho rovněž neslyší. Pan Drozd z Magistrátu napsal, že by
měl bý v letošním roce doplněn. 

5.5 Meliorační vpusť u Garden parku.
Paní Fialová z ODÚR uvádí, že propustek je stavebně v pořádku, avšak v hlavním odvodňovacím zařízení
(HOZ) žije bobr, který během každé noci (vysledováno při havarijní opravě) systematicky snižuje průtok
propustku. Dalším důvodem zvýšení hladiny může být i částečné navýšení nivelity dna Nemilanky, do které se
HOZ za propustkem vlévá. Pan Loyka z odboru životního prostředí navrhne řešení. Je velké štěstí, že zde
nedošlo ke škodám při nedávné průtřži mračen.

5.6 Slavonínské svahy.
Zemědělské družstvo v souladu se smlouvou se SMOL, provádí revitalizaci ploch po bývalém skladišti kalů. K
dnešnímu dni jsou odvezené panely, plocha je vyčištěná a zasypaná hlínou. Rovněž se demontovaly dvě
nádrže na kaly a okolní prostor je srovnán staveništní technikou. Zbývá ještě odvoz rozdrcených panelů,
nahromaděné izolace, nějaké kovové trubky a pneumatiky. Současně je velkým úkolem likvidace černé skládky,
která je dnes už zarostlá keři apod. Celý prostor budoucího "výletiště" má být zatravněn. Máme z toho velkou
radost.

5.7 Ořez keřů při výjezdu z ul. Klostermannova a Bryksova.
Znovu jsme hovořili o faktu, že na ul. Klostrmanova a Bryksova je nutný ořez keřů, kvůli zlepšení výhledu
řidičům, při výjezdu z těchto ulic na ul. Jižní. Zatím se tak nestalo.

5.8 Radar na ul. Kyselovská u cihelny.
Schválení nových míst pro měření rychlosti hlídkami MPO. V příloze je přehled míst pro měření rychlosti vozidel



MPO, aktualizovaný 26.6.2024 a schválen DI PČR. Seznam míst byl nově rozšířen o 11 lokalit. Níže je webový
odkaz na stránky MPO, kde je k dispozici schválený přehled míst pro měření rychlosti vozidel: 

Represivní radar LTI 20/20 TruCam II - Městská policie Olomouc (mp-olomouc.cz)
Rovněž lze na uvedené adrese vyhledat všechny výsledky měření rychlosti hlídkami MPO. S ohledem na
stávající rozsah počtu těchto lokalit a kapacitními možnostmi MPO se v nejbližší době neuvažuje o jejím dalším
navyšování. KMČ se přesto může obrátit na policii České republiky - dopravní inspektorát Olomouc. Oni provádí
dohled nad plynulostí a bezpečností silničního provozu. Jsou schopni řešit situace na základě dostupných sil a
prostředků.
Termín instalace stacionárního radaru nám zatím není znám.

5.9 Podnět - pan David a ul. Božkova.
Prosím za obyvatele ul. Božkova KMČ Nemilany a Slavonín o součinnost a pomoc ohledně opravy ul. Božkova
a chodníku k zastávce MHD u Cihelny. Po dešti je ulice neprůchozí, spousta děr, na děti nám troubí autobusy
při cestě na zastávku, nehledě na jejich bezpečnost, což je absolutní prioritou. 
Pan Šulc z ODÚR odpověděl: Odbor dopravy řešil stížnost týkající se stavu komunikace na ul. Božkova již v
minulých letech. V této ulici proběhlo místní šetření za účasti občanů, kde bylo konstatováno, že výše uvedená
komunikace je vedená jako účelová komunikace a provádí se zde pouze nezbytná záchovná údržba a to jen v
rámci finančních možností ODÚR. Část příjezdové komunikace podél kolejí je navíc v majetku cizího vlastníka.
Komunikaci z betonových panelů je však potřeba rekonstruovat jako jeden celek. Aby bylo možno zadat
projektovou dokumentaci na rekonstrukci komunikace a úspěšně získat stavební povolení, je nezbytné nejprve
vypořádat majetkoprávní vztahy. ODÚR již zadal požadavek u OMAJ na odkup některých dotčených pozemků v
cizím vlastnictví. Investiční akci "Modernizace trati Olomouc - Prostějov", kterou zpracovává Správa železnic, je
nyní na posouzení a schválení záměru projektu v centrální komisi ministerstva dopravy. Proto bylo doporučeno
s žádostí na převod pozemku ještě posečkat minimálně do doby vydání územního rozhodnutí této stavby. Až po
jejím umístění bude jasné, které pozemky budou s městem vzájemně odprodávat nebo směňovat. 
K podnětu na vybudování nového chodníku k zastávce Slavonín, Cihelna. Jedná se o investiční akci SMOL.
KMČ musí tento podnět vložit do DIPu. Následně s ohledem na schválený rozpočet jsou jednotlivé náměty dále
řešeny tj. bude zpracována projektová dokumentace, zajištěno vydání společného povolení a postoupeno k
realizaci.
Za KMČ uvádíme - je nám upřímně líto, že lidem bydlícím na ul. Božkova nemůžeme pomoci. Pan Šulc z ODÚR
to popsal zcela přesně. 
Nicméně pojďme se potkat a vytvořme nový požadavek do dlouhodobého investičního plánu (DIP). To je asi
základ, od kterého se můžeme odrazit.

5.10 Objekty s negativním dopadem na své okolí.
Byli jsme požádaní, abychom projednali problematiku objektů, které mají negativní dopad na město. Z našeho
pohledu tak vnímáme budovu bývalé cibulárny, na okraji polí neboť tam přebývá člověk bez domova. 
 

5.11 Návrhy požadavků na velké opravy komunikací a chodníků v roce 2025.
Projednali jsme zevrubně situaci kolem stavu především komunikací ve Slavoníně. Naše první návrhy jsou: 
- ul. K lesíku, ul. Božkova, ul. Zolova (směrem ke sklenářství).
- zprůchodnění ul. Konrádova + Přečkova + Hajnova. 
Návrhy našich spoluobčanů uvítáme.

5.12 Podnět - paní Lošťáková a odstranění padlých větví stromu.
Na začátku ul. Dykova parcelní č. 1132/1 (pozemek města), v blízkosti dětského hřiště, je padlý strom. Ptáme
se, zda to technické služby (TSMO) odklidí. 
 

5.13 Na vědomí.
Komise vzala na vědomí cenové nabídky divadelního souboru P.O.KRO.K. (představení bude 22.9.2024 v 18
hodin), agentury KAPUT Studios zastřešující letní promítání 31.8.2024 a firmy OK Design na tisk a výlep
plakátů.

5.14 Podnět pana Šindelky - přeplněné kontejnery na ul Topolová.
Obrátil se na nás pan Šindelka s tím, že bydlí v lokalitě, kde se nyní stěhují noví majitelé bytů do postaveného
domu na ul. Topolová. Kontejnery je neustále přeplněné a vzniká nepořádek. Z jednání s Ing. Jasinským
(OMZOH) i Technických služeb (TSMO) jasně vyplynulo následující:
- četnost vývozů komunálního i tříděného odpadu je dvakrát týdně
- stanoviště popelnic u každého z těchto domů. Prověříme, jestli jsou i u nového bytového domu
- obaly z nábytku (lednice, televize, apod.) nepatří do těchto kontejnerů, ale na sběrové dvory. Žádáme proto
spoluobčany, aby se podle toho chovali. Jen tak udržíme kolem sebe pořádek, který je velice důležitý.



6 Vyjádření komise k žádostem od odborů MMOl

7 Nové požadavky

1 OMZOH a odklizení padlých větví stromu.

Na začátku ul. Dykova parcelní č. 1132/1 (pozemek města), v blízkosti dětského hřiště, je padlý strom. Ptáme
se, zda to zařídí odbor městské zeleně. Děkujeme.

2 MPO + PČR a měření rychlosti vozidel na ul. Jižní.

Na ul. Jižní se stále opakuje problém s nebezpečnou a rychlou jízdou řidičů. Žádáme PČR i MPO o měření
rychlosti a dodání stacionárního radaru co nejdříve. Tato silnice je přetížená a bezohledná jízda některých řidičů
ve dne i v noci, vyvolává u občanů oprávněné obavy. Chceme, aby řidiči byli pokutováni. 

3 Nepořádek kolem kontejnerů na ul. Topolova.

OMZOH: Obrátil se na nás pan Šindelka s tím, že bydlí v lokalitě, kde se nyní stěhují noví majitelé bytů do
postaveného bytového domu na ul. Topolová. Kontejnery jsou neustále přeplněné a vzniká nepořádek.
Obracíme se na OMZOH s prosbou na monitoring a vyhodnocení počtu kontejnerových míst v této lokalitě.
Nejsme si jistí, jestli jsou i u nového bytového domu

8 Obecné informace

8.1 Příští jednání komise 10.9.2024 v 17 hodin.
Jednání komise bylo ukončeno v 18:15 hodin. Další schůze KMČ 23 se uskuteční v úterý 10. září 2024 v 17
hodin v zasedací místnosti na ul. Kyselovská 74. Jednání je veřejné.

III. SCHVÁLENÍ ZÁPISU č. 8 / 2024

Datum schválení zápisu: 16. 08. 2024 Předseda/předsedkyně KMČ:
Háger Ivo

Zapsal/a:
Mgr. et Bc. Hošková Šárka

Ověřil/a:
Ing. Kolesár Michal


